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 למגדלים שלום,

 קטיף הכותנה הסתיים בהצלחה. יבולי הכותנה גבוהים מהשנתיים האחרונות.

 ק"ג/דונם. 220-ק"ג/דונם, אקלפי כ 185-יבול צפוי פימה כ

 תקלות וצפויה להסתיים בשבועות הקרובים.עונת הניפוט מתנהלת ללא 

 מהנעשה בשוק

 משני גורמים עיקריים:ושפע בחודשים האחרונים שוק הכותנה מ

 מלחמת הסחר בין סין לארה"ב

 ופתיחת מכסות יבוא לסין.

 ובכך בעצם נסגר על יבוא כותנה מארה"ב, 25%עור של במסגרת מלחמת הסחר, הטילה סין מכס בשי

 כותנה אמריקאית.שוק היצוא הגדול ל

 מנגד, ממשלת ארה"ב הטילה מכס על חלק ממוצרי הטקסטיל המיובאים מסין. 

 בורסת הכותנה המיצגת את מסחר הכותנה מחוץ לסין, הגיבה בירידת מחיר החל מחודש יולי, מחשש

 לירידה בבקוש למוצרי טקסטיל בכלל ולכותנה אמריקאית בפרט.

 

 

מסוף חודש ספטמבר פתחה, לראשונה, ממשלת סין מכסות יבוא, בנוסף למחויבותה המצומצמת לפי הסכמי 

 , וזאת לאחר מספר שנים.WTOהסחר העולמיים 

 פתיחת המכסות התאפשרה לאחר ירידה משמעותית של מלאי הכותנה הממשלתי והגעתו לגודל סביר.

 של כותנה בעיקר מברזיל ואוסטרליה.פתיחת מכסת היבוא לסין תאפשר יבוא כמות גדולה 

 

 



 

 

 

ממשל טראמפ מאיים בהחרפת מלחמת הסחר והגדלת המכס על יבוא מוצרים מסין, אם לא תשנה סין את 

, כי בפגישה הצפויה בסוף מדיניותה בתחומי הסחר והקנין הרוחני. ומנגד ישנה ציפיה משני צידי האוקינוס

 צא פתרון למשבר.מהחודש בין נשיא סין שי והנשיא טראמפ, י

 

 הסיב הארוך שוק

 . האמריקאית מיצוא הפימה 30-50%-ומהווה כ סין הינה השוק הגדול ביותר לפימה אמריקאית

ף גידול ביצור יבוא הסיב הארוך לסין. אובדן השוק המרכזי בצרוסך מ 60-80%גד, פימה אמריקאית מהווה מנ

 סנט/ליברה במטויה. 145-הפימה, מחייב את האמריקאים להוריד מחיר לכ

 רידת מחירה. יצפוי גם גידול משמעותי ביצור הכותנה במצרים )המתחרה באקלפי שלנו( המוביל ל

 עם זאת, מציאות זאת מהווה הזדמנות לכותנה הישראלית.

 במטויה  סנט/ליברה 157-שראלית במחיר של כפימה יטון  2,000-לאחר פתיחת מכסות היבוא נמכרו כ

סנט/ליברה ממחיר פימה אמריקאית )לראשונה!( ומתנהלים מגעים  12-סנט למועצה(, מחיר הגבוה ב 150-כ)

 ליצירת שוק אקלפי בסין.

כי במידה ולא תתרחש  ,בשבועיים האחרונים ממתין השוק בסין לתוצאות פגישת שי וטראמפ. הערכתנו היא

 ת דרך בפגישה שתוביל להורדה מידית של המכסים, יהיה ביקוש גדול לכותנה ישראלית.פריצ

 

 נזקי שריפה של מערום גליליות

גליליות טרם ניפוט. זאת הפעם השניה תוך שנתיים של שריפת  50-בחצר אחד המשקים נשרף מערום של כ

אלף דולר וביתרה  30משק היא אלף דולר. ההשתתפות העצמית של ה 100מערום גליליות ונזק העולה על 

 הבלתי מבוטחת נושא פול המגדלים.

בכוונתנו לבחון שוב את נהלי הטיפול בגליליות טרם ניפוט, אפשרות נוספת לביטוח מלאי זה, וחלוקת הנזק בין 

 הגורמים השונים.

 

 עמלת מועצת הכותנה

תנו לחלק מהמגדלים תחושה שמדובר קבעו לפני שנים רבות, היו מורכבים וננכללי גבית עמלת מועצת הכותנה 

בסכומים העולים על הגביה בפועל. לבקשת מגדלים ולאחר דיונים בהנהלה פעילה רחבה ובמועצת המנהלים, 

 הוחלט לפשט את נוהל גבית העמלות.

לדונם למחקרים ₪  7דונם לשנה. בנוסף תגבה המועצה ₪/ 34עמלת המועצה תהיה בסך  2019נת והחל מע

 .ון עובדי הפלחה בגין שטחי הכותנהף למחקר ואת היטל ארגעבור הנהלת ענ

 גבית העמלה תתבצע במספר תשלומים לאורך השנה.

  



 

 

  אריאלה ניב מסיימת את עבודתה במועצה

 בימים אלה מסיימת אריאלה ניב, האנטמולוגית הראשית, את עבודתה במועצת הכותנה.

 צעירה נצחית וחברה למופת, מלווה את הענף בתפקידים שונים  ,אריאלה, אשת מקצוע מעולה, יוזמת

 שנים ארוכות.

 מזיקים בכלל ובזחל הורוד בפרט, במסירות אין קץ ותמיד במאור פנים.אריאלה הפכה לשם נרדף למלחמה ב

 אנו מאחלים לה הצלחה בדרכה החדשה בידיעה שתמשיך להיות חלק מהענף לעוד שנים רבות.

 

 

 

 בברכה,                       

 אורי גלעד                                                    

 מנכ"ל                                                  
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